
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. június 29. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:  Városháza, Irányi Dániel Díszterem (Békés, Petőfi u. 2.) 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné 

Domonkos Julianna, Mucsi András, Rácz Attila, Földesi Mihály, Jenei Sándor, 

Juhos János, és Molnár Gábor képviselő.  

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

  

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 Dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Dr. Tanai Judit jogász 

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 Dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető 

 Gál András osztályvezető 

 Nánási Zsolt osztályvezető  

 Dr. Szabó László hivatalvezető 

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BKSZ Kft. részéről     

         Nánási László ügyvezető    

 Kádasné Öreg Julianna igazgató  

 Erdélyi Imola igazgató  

 Szabóné dr. Vass Orsolya jogász 

 Palatinus Pál HVB elnök  

 Mészáros Sándor 

 Szántó Hajnalka  

 Pataki Lajos  

 Hajcsik Eszter  

 Török Marianna  

  

   

   

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 
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a képviselő-testület határozatképes, mert 11 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A napirend elfogadása előtt két esemény lebonyolítását javaslom. 

 

Június 11-én időközi önkormányzati képviselő-választás zajlott le az 1-es választókerületben. 

Köszöntöm az ülésen Palatinus Pált, a Helyi Választási Bizottság elnökét. Felkérem Elnök Urat, 

hogy tartsa meg a tájékoztatót a választásról, és vegye ki az esküt a megválasztott képviselőktől. 

 

Palatinus Pál HVB elnök: Megtartotta a tájékoztatót, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi, 

az eskü szövegével, a megbízólevél és az esküokmánnyal együtt. Kérte, hogy az eskütétel idejére 

mindenki álljon fel.    

ESKÜTÉTEL 

 

Átadta a megbízóleveleket és az esküokmányokat. A megválasztott Képviselőknek gratulált 

képviselői munkájukhoz, jó egészséget, sok sikert kívánt.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megköszönte Elnök Úrnak a közreműködést, illetve mindenkinek 

a munkáját, aki az időközi választásban részt vett. Gratulált a megválasztott képviselőknek, a 

Képviselő-testület így újra 11 fővel folytatja a munkáját. 

 
Kálmán Tibor polgármester: Mielőtt rátérnénk a napirendek tárgyalására, szeretném 

köszönteni Deákné Domonkos Julianna képviselőtársunkat, Igazgató Asszonyt a Békés városban 

végzett sok évtizedes pedagógiai és intézményvezetői munkájáért. 

 

Ajándék, oklevél, virág átadás. 

 

 

Tárgy:  Napirend módosítása és efogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: A napirendhez az alábbi módosítási javaslata van. A 11.napirendi 

pontnál ne döntsenek a III.-as számú határozatról, mivel a Pénzügyi Bizottság ülésén több 

hozzászólás is volt. Amely arról szólt, hogy jóval nagyobb értékben is lehet értékesíteni az adott 

ingatlant. Éppen ezért az a javaslata, hogy vizsgálják meg jobban, most ne döntsenek erről a 

pontról. Ez a pont kerüljön ki a határozati javaslatok közül, ezért viszont okafogyottá válik a 12. 

napirendi pont is, így az kerüljön le a napirendről. Az alábbi módosításokkal kérte, hogy fogadják 

el a napirendi pontokat.  

 

Kérte, hogy először a két módosító javaslatról, szavazzanak egyben.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

131/2023. (VI. 29.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 11. sz. előterjesztés III. 

határozati javaslatát nem tárgyalja, és a 12. sz. előterjesztést („Településrendezési eszközök 

módosítása”) leveszi napirendről.  
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Kérte, hogy a módosítást figyelembe véve szavazzanak a napirend 

elfogadásáról.    

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a Képviselő- testület 11 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi 

határozatot hozta:  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

132/2023. (VI. 29.) határozata  

 

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző 

 

 

4. A Békési Járási Hivatal tájékoztatója a Hivatal munkájáról  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

5. Tájékoztató a Békés Városi Szociális Szolgáltató Központ 2022. évi munkájáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

6. A helyi jelentőségű természeti értékek védelméről szóló 4/1998. (III.27) rendelet 

módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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7. A piacokról, vásárokról szóló 9/2012. (II.29) önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

8. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X.29.) rendeletének módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

9. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III.30.) önkormányzati rendelet 

módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

10. Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021.  

(XI. 2.) önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

11. Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

12. Békés Város Önkormányzata Képviselő- testületének 2023. II. félévi munkaterve  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

13. Védőnői feladatok ellátását biztosító ingatlan átadása a BMKK részére  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

14. Köröstarcsa Község csatlakozási kérelme a Békési Kistérségi Intézményfenntartó 

Társuláshoz  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

15. Bérleti szerződés megkötése a TAPPE Hulladékgazdálkodási, Köztisztasági, Szolgáltató 

Kft.-vel 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

16. Személyszállítási közszolgáltatási szerződésre pályázat kiírása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

17. Tájékoztató a Békési Kistérségi Társulás 2022. évi munkájáról  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

18. Középiskolai ösztöndíjpályázat kiírása  



 

 

 

5  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

19. A Mentálhigiénés Egyesület feladat- ellátási szerződés módosítása iránt benyújtott 

kérelme  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

20. A Békési Civil Szervezetek Egyesületének támogatása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

21. Beszámoló a Békési Értéktár Bizottság 2022. évi tevékenységéről  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

22. Bejelentések, interpellációk  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Zárt ülés:  

 

1. Ifjúsági díjak adományozása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

2. Lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelem elbírálása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

1.Napirend tárgya: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Köszöntötte a testületen megjelenteket. Június 17-én a Református 

iskolában is volt egy ballagás, ami az anyagból kimaradt és Csibor Géza képviselte az 

önkormányzatot, amiért nagyon hálás. A Reményhír iskolában is volt egy ballagás, ott ő volt 

személyesen, aki az önkormányzatot képviselte. Deákné Domonkos Julianna képviselő asszony 

nyugdíjba vonulása egy korszakot zár le a Hepp iskolának az életében. Megköszönte a munkáját 

és az egész életművét, amit ezért a városért letett. Örül, hogy az utódja rendkívül felkészült 

pedagógus, Vidáné Endrődy Ildikó asszony személye tegnap lett bejelentve, hogy a Dr. Hepp 

Ferenc általános iskolának a következő tanévben az igazgatója. Ő is egy nagyszerű szakember, 

aki a pályája során bizonyított és az ő személye által is biztosítva van az, hogy a Dr. Hepp Ferenc 

Általános Iskola nagyon szoros része lesz a városi életnek. Fontos, hogy miután az oktatási 

intézmények már nem az önkormányzatnak a fenntartásában működnek, a partnerség továbbra 
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is meg legyen. Ez minden intézmény részéről tapasztalható volt, és nagyon örül annak, hogy 

várhatóan ez a következőkben is így marad. 

 

Balog Zoltán képviselő: Meghívást kaptak Bak Ádám ügyvezető úrtól a dánfoki tábor 

vezetőjétől, ahol bemutatta, az eddig elvégzett munkát. Megmutatta azt is, hogy a több mint 80 

millió forintos pályázatból mit kíván megvalósítani a tábor területén. A belső parkoló bővítését 

vázolta fel, hogy arra is szükség lenne a többi mellett. Ennek kapcsán problémák merültek fel a 

határral kapcsolatba, illetve az ott megsemmisült kerítés helyreállításával. Erről szeretné, hogy a 

következő testületi ülésen tájékoztatva lennének a képviselők. Az is fontos kérdés, hogy valósak 

–e a telekhatár problémák?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Valóban vannak dolgok, amiket orvosolni kell, hiszen a 

Wonderland fesztivál is megmutatta, hogy azért ebben a táborba nagyon sok lehetőség van. Egy 

nagyon jól sikerült fesztiválon vannak túl, annak ellenére, hogy a péntek esti vihar keresztbe tett 

a fesztiválnak. A szombati nap már kiválóan sikerült, és több mint 6000 ezer ember látogatott 

Dánfokra. A mai napig jönnek, nem csak a megye területe felöl az elismerések, hogy milyen jól 

sikerült rendezvényen vannak túl. Külön öröm, hogy olyan fiatalok fogtak össze és szervezték 

meg ezt a fesztivált, akik garanciát jelentenek a jövőre nézve. Egy olyan rendezvénnyel tudják 

indítani a szezont, ami Békésnek abszolút egy kiemelkedő eseménye tud lenni. Ehhez szükség 

van a tábornak a minél jobb működésére.  

 

Földesi Mihály képviselő: A Fidesz- KDNP városvezetése jól értékelte ezt a programot. Ilyen 

programokra van szükség. Az is elhangzott a bizottsági ülésen, hogy jó lenne, ha havonta 

történnének ilyen rendezvények. Kérte, hogy egy számszaki kimutatást is jó lenne, ha látnának 

belőle, hiszen látja, hogy a Turisztikai Kft.-nek a saját tőke oldala azért eléggé inog. A tavalyi év 

beszámolóját olvasva vannak hiányosságok. Magánpénzek is kerültek ebbe a körbe, meg 

önkormányzati pénz is, azt szeretné látni, hogy hogyan térült mindez meg, hogy ne legyen 

szóbeszéd tárgya. Ez a rendezvény egy giga számú rendezvénynek tekinthető a dánfoki tábor 

életében és erre van szükség, hogy ez a tábor mindig ilyen programokat szervezzen, legalább 

addig, amíg nem lesz négy évszakos a tábor. A szálláshely esetén is kiderült, hogy ez egy jó 

irány, de ezt tartani kellene, hogy folyamatosan jöjjenek a bevételek.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A következő pénzügyi bizottsági ülésre ígérték, hogy lesz egy 

kimutatás az összegeket illetőn. Azonban egy gyors válaszban elmondta, hogy a dánfoki üdülő 

központnak költségébe került az áram és a víz. Bevételi oldalról 2,01 millió forintos bevétele volt 

szállásdíjakból a tábornak, más kiadása nem volt ezzel kapcsolatban. Az önkormányzatnak 30 

m3 darált tégla kellett, hogy a drift pályára ki tudjanak vonulni az autók, ennyi volt az 

önkormányzatnak a költsége ezzel kapcsolatban. Minden mást a szervezők honoráltak, fizettek, 

szerveztek, bonyolítottak. Egyéb költségük nem volt ezzel kapcsolatban.  

 

Mucsi András képviselő: Ez a jó irány, hogy a várost ne lejárassuk, hanem jó hírét keltsük. Ezt 

látjuk a Bétazen kapcsán, mert az M1-en volt egy azonnali bejelentkezés Bagoly tanár urral. 

Elmondta, hogy milyen szuper fesztivál van, a Fejért megye online-on a Duna újvárosi 

gimnáziumi kórus lejön az alföldi kisvárosba Békésre, és egy szuper rendezvény van itt. Ez a 

fesztivál, ami Dánfokon volt nagyot szólt, olyan szinten, hogy az országos médiában is hallotta. 

Ahhoz, hogy négy évszakos turisztika jöjjön létre, ezek a kezdő lépések. A kultúrában, túl sok 

pénz nincs, a Bétazen-re nem tudtak 1 millió forintot összeszedni, de mégis milliós rendezvényt 

csinálnak úgy, hogy volt egy nagyszerű egyház zenei fesztivál 0 forintból a templomban, mert a 

kórusok szervezték és megcsinálták. A KÉSZ a rendezvényét saját pénzből fizette ki, a népi 
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kultúrát képviselő nagyszerű művészeket, akik lejöttek és a katolikus plébánián koncertet adtak. 

Legyünk büszkék ezekre a rendezvényeinkre! 

 

Molnár Gábor képviselő: Dánfokon osztogattak szórólapokat, amit nem Békés fizetett, hanem 

a rendezők, amivel dicsérték dánfokot és a környezetet, amit az összes ott látogatónak 

szétosztottak. Ez ingyen reklám volt Békésnek milliós tételben, ezt is hozzá kellene számolnunk 

ha úgy vesszük, ami nem került pénzébe a városnak, viszont nagy reklám volt dánfoknak. Nem 

csak erről szólt, hogy mennyibe került ez a rendezvény, hanem, hogy mit adott a városnak ez a 

rendezvény vissza. A reklám többet ért annál, mint hogy a város fizetett volna érte milliókat.  

 

Földesi Mihály képviselő: Ez a lopás szó a retinába beégett. Pont ezt szeretné elkerülni, hogy ne 

legyen ilyen szóbeszéd. Ha ezt magántőkéből valósították meg, akkor ott vannak szerződések, 

ezeket be tudja mutatni ügyvezető igazgató és innentől kezdve tiszta a sor.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Tehát akkor így mindegyik ügyvezetőnek minden alkalomról 

beszámolót kell tartania? Reméljük, hogy nem térünk vissza oda, hogy „bedobtak a postaládámba 

egy névtelen levelet”.  

 

Földesi Mihály képviselő: Nagyon eltértek a témától és látja, hogy érzelmeket mozgat, nem érti, 

hogy miért.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Dánfokon lesznek gólya táborok is. Készüljön az ügyvezető előre 

mindenféle szerződésekkel? Nagyon sok rendezvény lesz, öt van most és még egy van függőben. 

Nem érti azt a szót, hogy szóbeszéd, tehát ezt kerüljük és inkább a megoldásokat keressük. Ha 

képviselő urat kereste valaki, akkor az ügyvezető úrral megbeszélve nyugodtan lehet egyeztetni. 

Nem kell ekkora körítés, hogy testület elé vigyük.  

 

Földesi Mihály képviselő: Jó volt a felvetés, érdekli majd Madzagfalva is. A gólya táborok 

annyira nem érdekli, viszont a nagyobb rendezvényeket mindig tegyék tisztába. A Turisztikai 

Kft. rossz tőkeszerkezete miatt kérte mindezt. Ha nem nullás, hanem pluszos lenne a Kft. éves 

zárása, akkor nem kérne semmi kimutatást. 

 

Mucsi András képviselő: Abszolút nem mozgat meg érzelmeket ez a téma. Az a gond, a 

képviselő társával, hogy először a vádlást követi el, aztán majd megkérdezi, hogy az a dolog úgy 

van –e. Ebben az önkormányzatban 2006 óta képviselő tag, mindig minden rendezvényről 

beszámol az adott intézmény. Volt –e feljelentés bármivel kapcsolatban? Nem. Egy feljelentés 

volt az pedig az OLAF-al kapcsolatban, amihez képviselő úr lenyilatkozta a testület előtt, hogy 

semmi köze nincs. Aztán jött a papír, hogy minden rendben van. Büntető feljelentést kell tenni, 

minden képviselőnek kötelessége, ha bűncselekménnyel találkozik.  

 

Csibor Géza képviselő: Nem érti, hogy Földesi képviselő úr mit gondol a rossz tőkeszerkezet 

alatt.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A dánfoki programnak olyan bevétele lett szálláshelyből ebben a 

júniusi hónapban, amilyen még sosem volt. Ez egy nagyon jó előrelépés volt, abszolút nyereséget 

termelt ez a rendezvény a Turisztikai Kft.-nek. Ha képviselő úr valamiben nem biztos, akkor 

keresse meg az ügyvezetőt, vagy őt és azonnal tiszta információt fog kapni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

133/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

134/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?   
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Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

135/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: A Békési Járási Hivatal tájékoztatója a Hivatal munkájáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntöm az ülésen Dr. Szabó László Hivatalvezető Urat. 

Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot. Nagyon tartalmas, átfogó képet kaptunk a Hivatal munkájáról. Ezúton is 

megköszönöm Hivatalvezető Úr és minden munkatársa odaadó, lelkiismeretes munkáját. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Megköszönte az anyagot, hiszen rendkívül fontos ez a sok tájékoztató 

amit megkapnak. A képviselői munkájukat ezzel tudják jól végezni, hogyha képben vannak 

minden társadalmi szereplővel kapcsolatban. Az ügyintézéssel kapcsolatban azok a gondolatok 

fogalmazódtak meg benne, hogy gyors, szakszerű és ügyfélbarát. A covid időszak alatt jelentősen 

visszaesett az ügyfélforgalom és azóta egy folyamatos növekedést tapasztalnak, de nem olyan 

mértékű mint a covid előtt. Ez annak is köszönhető, hogy a digitalizáció lehetővé teszi a 

ügyintézést. Gratulált a munkájukhoz és sok sikert kíván a továbbiakban. 

 

Rácz Attila képviselő: Csatlakozik a képviselő társához, valóban igaz, hogy a hivatal munkája 

gyors, szakszerű és pontos. Ő maga is megtapasztalta ügyintézés során, hogy teljesen mindegy, 

hogy milyen korosztály érkezik a hivatalba, szinte fogadják a kollégáik. A covid alatt volt 

fennakadás ugyan és az időpontkéréssel kapcsolatban egy kicsit nehézkesebbé vált az ügyintézés, 

de azt is magas szinten tudták végrehajtani. A hivatal munkája dicséretre méltó,megköszönte a 

munkájukat és kérte hivatalvezető urat, hogy tolmácsolja a kollégái számára is a köszönetet.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

136/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Járási Hivatalnak a városban végzett 

2022. évi munkájáról szóló tájékoztatóját a határozat melléklete szerint tudomásul veszi. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató a Békés Városi Szociális Szolgáltató Központ 2022. évi 

munkájáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntöm az ülésen Kádasné Öreg Julianna Igazgató Asszonyt. 

Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot. A Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás Társulási Tanácsa, mint fenntartó is 

tárgyalta beszámolóként ezt az anyagot, és elfogadta a június 22-i ülésén. 

Nagyon tartalmas, magas színvonalú anyagot kaptunk, mely átfogó képet ad az intézmény 

munkájáról. Köszönöm Igazgató Asszonynak és minden munkatársának a lelkiismeretes 

munkáját. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Az elmúlt héten Társulási ülésen tárgyalták ezt az 

anyagot, illetve a Humán Bizottsági ülés is megtárgyalta. A Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társulásnak az egyik nagy integrált intézményéről beszélnek, amelynek 

nagyon sokrétű a tevékenysége és igen színvonalas munkát végez. A család- és gyermekjóléti 

központ, az étkeztetés, házi segítségnyújtás, jelzőrendszeres segítségnyújtás, támogató 

szolgáltatás, közösségi ellátás és még sorolhatná. Örömmel tapasztalja, hogy nagyon színvonalas 

munkát végeznek, pályázati források segítségével fejlődik az intézmény. A személyi feltételek 

ugyan minden évben egy picit változnak, de alázattal és áldozatos munkával végzik a mindennapi 

tevékenységeiket. Szociális segítőtevékenységük kiemelkedő, óvodai, iskolai téren is, ezért 

nagyon hálás. Nagyon jó kapcsolatot ápolnak a társintézményekkel, kerekasztal és egyéb 

együttműködés terén is. Új feladatok, kihívások megjelennek a munkájuk során, így az orosz-

ukrán háború kitörését követően egy teljesen új feladattípus volt, hiszen több család menekült 

Magyarországra, így Békésre is. A hozzájuk forduló családoknak nagyon komoly segítséget 

nyújtottak, a civil szervezetekkel jól együttműködve. Az intézmény által működtetett 

szolgáltatások összehangoltan és eredményesen működnek városi és járási szinten egyaránt. 

Megköszönte a munkájukat és további sok sikert kívánt. 

 

Rácz Attila képviselő: Kádasné Öreg Julianna igazgató asszonynak gratulált, hiszen jó kezekben 

van a vezetés. Akár képviselőként fordult segítségért, akár a választókerületében élők nehéz 

helyzetbe kerülése kapcsán, mindig segítséget kapott. Továbbra is számít a segítségükre, 

megköszönte a munkájukat. 
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Mucsi András képviselő: Megköszönte az anyagot, Kádasné igazgató asszony kezéből kétszer 

kerül ki a tavaszi időszak során nagyon fajsúlyos anyag és ez nem csak a papírnak a vastagságát 

jelzi, hanem a tartalmat is. Egyrészt a gyermekjóléti feladatok ellátásáról szóló anyagban elég 

nagy százalékban van jelen az ő intézménye és munkatársainak, a kezének a lenyomata, másrészt 

amikor a saját intézményéről ad tájékoztatót, akkor szintén ugyan erről tud beszámolni.  

A továbbképzés nagyon fontos, mert ahogy az ember megszerzi a diplomáját már másnap elavul 

az ismerete, mert olyan társadalomban élünk, hogy folyamatosan fejlesztenünk kell magunkat és 

a tudást. A jogszabályok állandóan változnak, tehát ember legyen a talpán, aki kiismeri magát. 

Nem véletlen az, hogy a képviselők kérték azt az előző ciklusban, hogy Jegyző asszony adjon 

nekik tájékoztatást a változásokról, amit mindig megkapnak. Szociális területen is ugyan ez van. 

Referencia intézmény, tehát megyei szinten egy olyan intézményt épített fel Igazgató asszony 

valamint az elődei, hogy mások is jöhetnek ide tanulni, meg tanácsot kérni. Ennek az elismerése 

az, hogy nem csak Tarhos akart velünk dolgozni, hanem Bélmegyer és Köröstarcsa is 

csatalakozik. Tudja, hogy vannak más falvak is, akik felénk kacsingatnak, mert jó az 

intézményünk. Sokrétű, ez egy nagy birodalom, amit Igazgató asszony épített fel az elmúlt 10 

évben, illetve a városnak a járásszékhelyi szerepét is ez az, ami növeli. A szupervízió nagyon 

fontos, manapság egyre több cég, intézmény veszi igénybe. A szupervízor leül az adott 

dolgozóval és összegeznek, hogy mi az, amit jól csinálnak, vagy amit rosszul. Fontos az ember 

életében a visszajelzés és bizony a kiégésnek egy fontos megelőző lehetősége az, hogy ha van 

egy szupervízor aki segít az embereknek. Főleg szociális szakemberek, nem egyszerű 

emberekkel dolgoznak, hajléktalan szállótól kezdve a nagyon lecsúszott társadalmi helyzetű 

csoportokig. Igazgató asszony azt írta, hogy nem sikerült pályázati pénzt szerezni erre, pedig 

szerettek volna. Ebben a testületben mindenkinek a bizalma azért van benne, mert ezt átlátja. 

Hálásak Igazgató asszony munkájáért, a csapatáért.  

 

Molnár Gábor képviselő: Azóta van bepillantása az intézményhez kapcsolódó tevékenységekbe 

amióta testületi képviselő. Nem volt még olyan hivatalban, ahol 5 évvel ezelőtt is, tavaly és az 

idén is mosolyogva köszönnek, dolgoznak. A covid alatt nagyon sokat kellett dolgozniuk és most 

is a háborús helyzet miatt. Nagyon sok feladatuk van és mégis jó légkört tudnak teremteni maguk 

körül. Minden évben tudnak fejlődni és megtudják tartani az elért szinteket úgy, hogy az nem 

megy a munkájuk rovására, kapcsolataikra. Megköszönte a munkájukat.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A települések csatalakozni akarnak hozzánk a szociális ellátásban 

ez egy olyan elismerés, ami dicséri a szakmai munkát. Kamutnak a gyermekjóléti szolgálata is a 

mi intézményünknek a szakmai irányítása alá kerül. Megköszönte az eddig munkát és erőt, 

kitartást kívánt a továbbiakban. További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

137/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Városi Szociális Szolgáltató 

Központ 2022. évi munkájáról szóló tájékoztatót a határozat melléklete szerinti tartalommal 

elfogadja. 
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: A helyi jelentőségű természeti értékek védelméről szóló 4/1998. (III.27) 

rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi bizottság, és elfogadásra javasolják a rendelet-

tervezetet.  

Sajnos az elmúlt évi tartósan aszályos időjárás megviselte a város területén található idős, védett 

fákat, ezért több kiszáradt vagy balesetveszélyessége miatt ki kellett vagy a közeljövőben ki kell 

vágni. Ezeket a változásokat kell átvezetni a rendeleten.  

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el és 

elfogadásra javasolja a rendeletet.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 12/2023. (VI.30.) önkormányzati 

rendelete 

A helyi jelentőségű természeti értékek védelméről szóló 4/1998. (III. 27.) rendelet 

módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 1996. évi LIII. tv. 24. §. (1) bek. b) pontja 

előírásaival összhangban, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX 

törvény 13. § (1) bekezdés 11. pontjában kapott felhatalmazás alapján a következőket rendeli el: 

1. § 

A helyi jelentőségű természeti értékek védelméről szóló 4/1998. (III.27.) önkormányzati rendelet 

1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. július 1-jén lép hatályba. 

 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 
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A rendelet kihirdetésre került: 2023. június hó 30. napján.  

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

 

Napirend tárgya: A piacokról, vásárokról szóló 9/2012. (II.29) önkormányzati rendelet 

módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a rendelet tervezetet. 

A Képviselő-testület korábbi ülésen már döntött arról, hogy a piac üzemeltetését július 1-től a 

BKSZ Kft. végzi, és az ehhez kapcsolódó változások átvezetését tartalmazza a 

rendeletmódosítás. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el és 

elfogadásra javasolja a rendeletet.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 13/2023. (VI. 30.) önkormányzati 

rendelete 

a piacokról, vásárokról szóló 9/2012. (II. 29.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 

törvény 8. § (1) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A PIACOKRÓL, VÁSÁROKRÓL című 9/2012. (II.29.) önkormányzati rendelet 3. § (1) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A vásár rendezésével és a piac fenntartásával kapcsolatos feladatokat Békés Város 

Önkormányzata saját tulajdonú gazdasági társasága, a BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató 

Kft. mint üzemeltető (a továbbiakban: üzemeltető) útján látja el.” 

(2) A PIACOKRÓL, VÁSÁROKRÓL című 9/2012. (II.29.) önkormányzati rendelet 3. § (4) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(4) Az üzemeltetőt a piac területén a piacfelügyelők képviselik.” 
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2. § 

A PIACOKRÓL, VÁSÁROKRÓL című 9/2012. (II.29.) önkormányzati rendelet 8. § (7) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(7) A helypénzkezelő köteles a beszedett összegről az üzemeltetőnek elszámolni.” 

3. § 

Ez a rendelet 2023. július 1-jén lép hatályba. 

 

 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. június hó 30. napján.  

 

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

 

 

Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X.29.) rendeletének módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, a Humán és Szociális Bizottság és az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi 

Bizottság és elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet.  

Szervezeti és technikai változások kerülnek átvezetésre a rendeletben az előterjesztésben 

foglaltak szerint. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el és 

elfogadásra javasolja a rendeletet.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 14/2023. (VI. 30.) önkormányzati 

rendelete 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) rendelet módosításáról 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörében és az Alaptörvény 

32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva a következőket 

rendeli el: 

1. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 2. § (3) bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

„(3) A képviselő-testület névsorát a 6. melléklet tartalmazza.” 

2. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 31. § (2) bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

„(2) A bizottságok személyi összetételét a 6. melléklet tartalmazza.” 

3. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 46. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 

„46. § 

Az Önkormányzat a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 80. §-ában 

foglaltak alapján biztosítja a Békés városban működő nemzetiségi önkormányzatok (német, 

roma, román, szlovák) számára a működésükhöz szükséges személyi és tárgyi feltételeket.” 

4. § 

(1) A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 2. melléklete helyébe az 1. 

melléklet lép. 

(2) A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 6. melléklete helyébe a 2. 

melléklet lép. 

5. § 

Hatályát veszti a Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 6. § (3) bekezdése. 

6. § 

Ez a rendelet 2023. július 1-jén lép hatályba. 
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Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. június hó 30. napján.  

 

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

Napirend tárgya: A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III.30.) önkormányzati 

rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, a Humán és Szociális Bizottság, és az Ügyrendi, Lakásügyi, és Közrendvédelmi 

Bizottság és elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet.  

A korábbi években alkalmazott szabályok alapján ebben az évben is igyekszünk könnyíteni a 

családok anyagi terhein a nevelési és tanévkezdési támogatással. (Bölcsődés és óvodás gyermek 

5000 Ft, általános iskolás 10.000 Ft, középiskolás 12.000 Ft) 

A rendeletben az igénylési időpontok dátumai a 2023-as évhez igazodva módosításra kerültek, 

szeptember 1-től lehet majd a kérelmeket beadni a Hivatalban. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Békés Város Önkormányzata a helyi nevelés-oktatási 

intézményeit nagyon sokszínű támogatásban részesíti. 2015 óta a nevelési támogatást pénzügyi 

támogatásként is adományozza, méghozzá tanévkezdéskor a bölcsődék, óvodák, iskolák és a 

középfokú oktatásban egyaránt tanuló, illetve ott lévő gyermekek számára biztosítja ezt a 

támogatási lehetőséget. A bölcsőde 5.000 forintot, az óvoda szintén 5.000 forintot, az általános 

iskola 10.000 ezer forintot kaphat. Az általános iskolában a magántanulók is megkapják ezt a 

támogatást, a középfokú oktatásban pedig 12.000 forint / tanuló. Feltételt is támasztanak, Békés 

városban kell bejelentett lakóhellyel vagy tartózkodási hellyel rendelkezni 2023. június első 

napján. Kézpénzben kerül kifizetésben ez az összeg és ebben az intézmények nagyon sokat 

segítenek, ez egy jó együttműködés az önkormányzat és az intézmények között, hiszen a 

helyszínen van lehetősége ezeknek a pénzösszegeknek az átvételére. Megköszönte ezt a 

lehetőséget, és kérte a Képviselő- testületet, hogy támogassák ezt az előterjesztést.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el és elfogadásra javasolja a rendeletet.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 15/2023. (VI. 30.) önkormányzati 

rendelete 

A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 1. pontjában, valamint a gyermekek védelméről és a 

gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 18. § (2) bekezdésében, a 29. §-ában, 

továbbá a 131. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, Magyarország Alaptörvénye 32. 

cikk (1) bekezdésének a) pontjában, a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 

1997. évi XXXI. törvény 21/A. § (3) bekezdés a) pontjában és az (5) bekezdés b) pontjában, a 

94. § (1) és (2) bekezdéseiben, a 148. § (5) bekezdésében és a 151. § (2f) bekezdésében 

meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 5. § 

(1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(1) Nevelési- és tanévkezdési támogatásra jogosult minden olyan gyermek, aki és akinek a 

szülői felügyeleti jogot gyakorló szülője vagy családbafogadó gyámja Békés városban 2023. 

június hó 1. napján bejelentett lakóhellyel, vagy tartózkodási hellyel rendelkezik, és a gyermek 

2023. szeptember hó 1. napján 

a) a bölcsődei nevelésben történő részvételt ténylegesen megkezdi, vagy 

b) az óvodai nevelésben történő részvételt ténylegesen megkezdi, vagy 

c) alapfokú közoktatási intézményben folytat a nappali oktatás munkarendje szerint 

tanulmányokat, avagy az iskola igazolása szerint betegsége, testi- vagy szellemi 

fogyatékossága miatt tanulmányait magántanulóként végzi, vagy 

d) középfokú oktatási intézményben folytat a nappali oktatás munkarendje szerint 

tanulmányokat, avagy az iskola igazolása szerint betegsége, testi- vagy szellemi 

fogyatékossága miatt tanulmányait magántanulóként végzi. 

(2) Nevelési- és tanévkezdési támogatásra jogosult az a gyermek is aki, és akinek szülője vagy 

családbafogadó gyámja az (1) bekezdés szerinti lakó-, vagy tartózkodási helyre vonatkozó 

általános feltételeknek egyébként megfelel, és akit a bölcsődébe a 2023/2024-es nevelési évtől 

kezdődően írattak be, feltéve, hogy a bölcsődei nevelésben történő tényleges részvételt 2023. év 

szeptember hó 2. napjától 2023. év október hó 30. napjáig megkezdi.” 

(2) A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 5. § 

(3) bekezdés a) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(A nevelési- és tanévkezdési támogatás összege) 

„a) az (1) bekezdés a) és b) pontja, illetve (2) bekezdése szerinti gyermek esetében 5.000 

forint,” 

(3) A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 5. § 

(4)–(9) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(4) Az (1) bekezdés szerinti gyermek esetében a gyermek nevét és lakcímét, valamint a szülői 

felügyeletet gyakorló szülő vagy családbafogadó gyám nevét és lakcímét az arra rendszeresített 
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nyomtatványon a Békés városban működő bölcsőde, vagy a nevelési-oktatási intézmény vezetője 

2023. szeptember hó 15. napjáig megküldi a Békési Polgármesteri Hivatal Igazgatási Osztálya 

részére. 

(5) A nem békési intézményben tanuló, vagy óvodai, bölcsődei nevelésben részesülő (1) 

bekezdés szerinti gyermekek esetében az ellátás folyósításának feltétele a gyermek törvényes 

képviselőjének e célra rendszeresített formanyomtatványon 2023. év október hó 15. napjáig tett 

nyilatkozata, valamint az intézményi (tanulói) jogviszony iskolalátogatási bizonyítvánnyal 

történő igazolása. 

(6) Az ellátás folyósítása során a szülő, a családbafogadó gyám és a gyermek nevén és 

lakcímadatain kívül csak a gyermek természetes személyazonosító adatai kezelhetőek. 

(7) Ha a gyermek törvényes képviseletét családbafogadó gyám látja el, a nyomtatványhoz 

mellékelni kell a gyámhivatal gyámrendelés tárgyában hozott végleges határozatát. Határozat 

hiányában a támogatás nem fizethető ki. 

(8) Ha a gyermek lakóhellyel és tartózkodási hellyel is rendelkezik, és azok egyike nem Békés 

városban található, a szülő vagy törvényes képviselő nyilatkozata szükséges arra vonatkozóan, 

hogy a gyermek életvitelszerűen Békés városban lakik, és a lakó- vagy tartózkodási hely szerint 

illetékes önkormányzattól nem részesül a nevelési- és tanévkezdési támogatással azonos jellegű 

támogatásban. 

(9) A nevelési- és tanévkezdési támogatás megállapításáról nem kell határozatban rendelkezni. A 

támogatás - írásban dokumentált módon - készpénzben kerül kifizetésre 

a) a (4) bekezdés szerinti esetben legkésőbb 2023. szeptember hó 30. napjáig a Békésen 

található nevelési-oktatási intézményben előre meghirdetett időpontban, 

b) az (5) bekezdés szerinti esetben az a) pontban meghatározott időponttól legkésőbb 2023. 

november hó 30. napjáig a Polgármesteri Hivatal házipénztárában, 

c) a (2) bekezdés szerinti esetben november hó 1. napjától legkésőbb 2023. november hó 30. 

napjáig a Polgármesteri Hivatal házipénztárában 

a gyermek törvényes képviselője, vagy az általa legalább teljes bizonyító erővel rendelkező 

magánokiratba foglaltan meghatalmazott személy részére.” 

(4) A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 5. §-

a a következő (10) és (11) bekezdéssel egészül ki: 

„(10) Amennyiben az (5) bekezdés szerinti nyilatkozat legkésőbb 2023. szeptember hó 15. 

napjáig megérkezik, a támogatás a (8) bekezdés a) pontja szerinti időpontban kifizethető.  

(11) Az ellátással kapcsolatos bármely határidő elmulasztása jogvesztő.” 

2. § 

Ez a rendelet 2023. szeptember 1-jén lép hatályba 

 

 

            Kálmán Tibor                                                                      Tárnok Lászlóné  

             polgármester                                                                                jegyző  
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A rendelet kihirdetésre került: 2023. 06. hó 30. napján  

 

Tárnok Lászlóné 

          jegyző 

Napirend tárgya: Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 

18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és az Ügyrendi, Lakásügyi, és Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolják 

határozatot és a rendelet-tervezetet.  

A Képviselő-testület korábbi döntéseit kell átvezetni a rendeleten, illetve a határozat 

elfogadásával pedig egy értékesítésre kerülő ingatlan besorolásáról kell dönteni most a 

Képviselő-testületnek. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Osztályvezető úrtól azt kérte, hogy az utca neveket aktualizálják. Van 

egy jó pár, amit törölni kellene, a Rosszerdei utcákat már tíz éve törölték. A Csurka Péter utca a 

20.század első felének egy jelentős helyi kötődésű írója és egy olyan utca volt elnevezve róla 

ami az árvíz során megsemmisült. Szabó Pálról is el lett nevezve egy utca, aki amúgy egy népíró 

volt, ezt is törölték pár évvel ezelőtt.  

Jegyző asszonytól kérdezte, hogy állít azoknak az utcáknak az átírása, amelyekről döntöttek 

tavaly ilyenkor? Az óvoda kapcsán jó lenne megcsinálni végre a dokumentációt és tudja, hogy 

folyamatban van és a kormányhivatal is dolgozik ezen, de szeretné látni, hogy ez hogy állít.  

 

Tárnok Lászlóné jegyző: A változások egy részéről már a határozatok megszülettek, egy 

kolléga folyamatosan ezeken a központi címnyilvántartásoknak a rendezésén dolgozik. Viszont 

az időközi választás most megállította a munkafolyamatokat egy pár hónapra. A választás 

kiírásától a választás lezajlásáig nem tudtak ez ügyben dolgozni, azonban a háttérmunkák és a 

folyamatos egyeztetések addig is történtek. Szeptember 30-ig az összes cím felülvizsgálatra fog 

kerülni.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

138/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 5630 Békés, belterület 

3930/8 hrsz-ú ingatlan besorolását a jelenlegi „kivett közterületről” „kivett beépítetlen terület” 

besorolásra módosítja. 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 16/2023. (VI. 29.) önkormányzati 

rendelete 

Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, valamint a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 109. § (4) 

bekezdésében, 143. § (4) bekezdés i) pontjában és a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 

törvény (a továbbiakban: Nvtv.) 18. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 107. §-ában, valamint a helyi önkormányzatok és szerveik, a 

köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és 

hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. § (1) bekezdés j) pontjában meghatározott 

feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet 3. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. június 29-én lép hatályba. 
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 Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

  polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. június 29. napján 9 óra 30 perckor. 

 

 

Tárnok Lászlóné  

 jegyző 

 

Kálmán Tibor polgármester: 5 perc szünetet rendelt el a vagyonrendelet kihirdetése miatt.  

SZÜNET UTÁN 

Napirend tárgya: Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolják a határozati javaslatokat. Három határozati javaslatról külön kell majd 

szavazni. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el az I. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

139/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének szándékában áll értékesíteni a tulajdonát 

képező 0329/6 hrsz-ú ingatlant Ferenczi Szabolcs János (születési hely, idő: Békéscsaba, 1971. 

07.27., anyja neve: Batizi Margit Veronika) 5600 Békéscsaba, Botyánszki Pálné u. 9. szám alatti 

lakos részére, az ingatlant érintő termőföld végleges más célú hasznosítását célzó földhivatali 

eljárás lefolytatását követően.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelek el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

140/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 

belterület 824 helyrajzi szám alatt felvett ingatlanból, 84 m2 nagyságú terület értékesítése 

kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, belterület 824 helyrajzi szám alatti ingatlanból 84 m2 

alapterületű részletet - telekhatár-rendezési eljárás keretében - értékesít Kenyeres András 

(szül. hely, idő: Pécs, 1982. 12. 27., a.n.: H. Kovács Judit, cím: 5630 Békés, Malom u. 5.) 

részére bruttó 230.000,- Ft vételáron.  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelek el a IV. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

141/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 

belterület 2223/3 helyrajzi szám alatt felvett ingatlan értékesítése kapcsán a pályáztatástól 

eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, belterület 2223/3 helyrajzi szám alatti ingatlant 

értékesíti Barta István Zoltán (anyja neve: Domokos Eszter, szül. hely, idő: Békés, 
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1967.06.03) 5630 Békés, Szentpálsor u 3. szám alatti lakos részére bruttó 1.500.000,- Ft 

vételáron.  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő- testületének 2023. II. félévi 

munkaterve 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság, és a Humán és Szociális 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A Képviselő-testület az SZMSZ alapján féléves munkaterv alapján ülésezik, november hónapban 

tart közmeghallgatást a Képviselő-testület. Kérem a beterjesztett javaslat elfogadását. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Szavazást rendelt el a munkaterv elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

142/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. II. félévi munkatervét a határozat 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Védőnői feladatok ellátását biztosító ingatlan átadása a BMKK részére 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte Erdélyi Imola igazgató asszonyt. Az előterjesztést 

tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság és a Humán és Szociális 

Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. A területi védőnői ellátás július 1-től 

átkerül a Békés Megyei Központi Kórházhoz. Helyileg ott maradnak a védőnők, ahol most is 

vannak. 
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Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

143/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az egészségügyi alapellátáshoz tartozó 

védőnői alapellátás vonatkozásában a határozat 1. melléklete szerinti együttműködési 

megállapodást - amely tárgya, hogy a Békés Megyei Központi Kórház a területileg 

illetékes védőnői körzetbe tartozó feladatokat és a feladatellátást végző védőnőket 2023. 

július hó 1. napjával Békés Város Önkormányzatától átveszi - jóváhagyja.  

2.  Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az egészségügyi alapellátáshoz tartozó 

védőnői alapellátás vonatkozásában a határozat 2. melléklete szerinti használati 

szerződést – amellyel az 1/1-ed részben tulajdonát képező, a békési 

ingatlannyilvántartásba a 2339 hrsz. alatt felvett 3939 m2 alapterületű ingatlan védőnői 

szolgálatként kialakított részét (119,59 m2), amely természetben az 5630 Békés, József 

Attila u. 5. szám alatt található, 2023. július 1. napjával a Békés Vármegyei Központi 

Kórház (5700 Gyula, Semmelweis u. 1., törzskönyvi azonosító szám (PIR): 833954, 

adószám: 15833954-2-04, statisztikai számjel: 15833954-8610-312-04, képviseli: Dr. 

Becsei László Richárd főigazgató főorvos)  ingyenes használatába adja, addig az 

időpontig, amíg központi jogszabály  a védőnői  feladatellátás biztosítását az irányító 

vármegyei intézmény feladatkörébe utalja - jóváhagyja.  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy a 1. 

melléklet szerinti együttműködési megállapodást és a 2. melléklet szerinti használati szerződést 

aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Köröstarcsa Község csatlakozási kérelme a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társuláshoz 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és a Humán és Szociális Bizottság és elfogadásra javasolják a 

határozati javaslatot. 

Köröstarcsa község Önkormányzatának Képviselő-testülete döntött arról, hogy 2024. január 1-

vel csatlakozni kíván a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társuláshoz a szociális 

szolgáltatások és gyermekjóléti alapszolgáltatások ellátása tekintetében. A társulásban részt vevő 
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képviselő-testületek mindegyikének minősített többséggel kell döntést hozni a csatlakozás 

elfogadásáról. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: A BVSZSZK valamint a Kistérségi Óvoda az nem a városé, hanem 

van egy úgynevezett Intézményfenntartó Társulás és az a fenntartó és ehhez fog csatlakozni 

Bélmegyer után most Köröstarcsa is. Ez visszajelzés a BVSZSZK munkájáról, erősíti a városnak 

a járásban betöltött szerepét.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

144/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért Köröstarcsa Község csatlakozási 

kérelmével a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társuláshoz annak érdekében, hogy 

meghatározott szociális és gyermekjóléti szolgáltatásokat a jövőben a Békés Városi Szociális 

Szolgáltató Központtól vehessék igénybe 2024. január 1. napjától. Felkéri a polgármestert, hogy 

a Képviselő-testület támogató határozatát küldje meg a Tárulási Tanácsnak 2023. június 30. 

napjáig. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Bérleti szerződés megkötése a TAPPE Hulladékgazdálkodási, Köztisztasági, 

Szolgáltató Kft.-vel 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

2023. július 1-vel az állami hulladékgazdálkodási közfeladatot a MOL Részvénytársaság látja el. 

Eddig a DAREH-nek volt ingyenes használatba adva a hulladékgyűjtő jármű. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

145/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy közös megegyezéssel 

megszünteti a DAREH Bázis Nonprofit Zrt-vel (5600 Békéscsaba, külterület 0763/192 hrsz., 

adószám: 25448717-2-04 képviseli: Holopné dr. Sztrein Beáta cégvezető) az önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező NBK-501 frsz-ú IVECO gyártmányú, IG140E2CA-SERES típusú 

hulladékszállító jármű vonatkozásában megkötött használati szerződést 2023. június 30. 

napjával. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy bérleti szerződést köt a 

TAPPE Hulladékgazdálkodási, Köztisztasági, Szolgáltató Kft.-vel (székhely: 5600 Békéscsaba, 

Kinizsi utca 4-6., cégjegyzékszám:04 09 002164, adószám:11043010-2-04, képviseli: Figura 

Ferenc ügyvezető) az önkormányzat kizárólagos tulajdonát képező NBK-501 frsz-ú IVECO 

gyártmányú, IG140E2CA-SERES típusú gépjármű vonatkozásában 2023. július 1. napjától 

2025. december 31. napjáig tartó határozott időtartamra. A szerződő felek a bérleti díj összegét 

3.800.000,- + ÁFA/ év összegben határozzák meg. 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a határozat 

melléklete szerinti használati szerződés aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Személyszállítási közszolgáltatási szerződésre pályázat kiírása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

2024. január 1. napjától kezdődően 5 éves határozott időre, a jelenleg érvényes menetrend 

szerinti, iskolai napokon üzemeltetett járatokkal az Önkormányzat továbbra is biztosítani 

szeretné a közszolgáltatást. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Ez egy olyan lehetőség az oktatási- nevelési 

intézmények megsegítésére, mint a korábbi nevelési támogatás. Az elmúlt időszakban, azt 

tapasztalták, hogy igény van arra, hogy a tanítási napokon a gyerekek az iskolában eljuthassanak 

a város távolabbi pontjáról is. Az elmúlt év november 2.-8.-a között egy utasszámlálást végzett 

Békés Város Önkormányzata, ez alapján az iskolásokat kiszolgáló helyi autóbusz járatok 

kihasználtsága a megállapítás szerint megfelelő. Reménykedik abban, hogy tudják támogatni a 

jövőben is ezt és 2024. január elsejétől tervezi Békés Város Önkormányzata újabb 5 évre a 

jelenleg még érvényes menetrend szerint az iskolai napokon üzemeltetett járatokkal biztosítani a 

személyszállítást. Polgármester úr szeptember 28-ig terjeszti majd elő a javaslatot, illetve a 

pályázati kiírás előkészítését és lebonyolítását fogja elvégezni. Megköszönte a családok és 

tanulók nevében.  
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Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

146/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a helyi 

személyszállítási közszolgáltatást a jelenleg hatályos közszolgáltatási szerződés lejártát követően 

is biztosítani kívánja, ezért 2024. január 1. napjától kezdődően, 5 éves határozott időtartamra, a 

jelenlegi, 2023. június 29. napján érvényes menetrend szerinti, iskolai napokon üzemeltetett 

járatokra vonatkozóan pályázati kiírást tesz közzé a személyszállítási szolgáltatásokról szóló 

2012. évi XLI. törvény 23. §-a szerinti tartalommal. 

 

2. Békés Város Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert, hogy a vonatkozó 

jogszabályi rendelkezéseknek megfelelően készítse elő a személyszállítási közszolgáltatásról 

szóló pályázati kiírást, a pályázati kiírásnak megfelelően bonyolítsa le a pályázati eljárást és a 

pályázati eljárás lezárultát követően, legkésőbb 2023. szeptember 28-ig terjesszen döntési 

tervezetet a Képviselő-testületet elé. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató a Békési Kistérségi Társulás 2022. évi munkájáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. A társulási tanács 2022. évben 4 ülést tartott, 

összesen 13 határozatot hozott. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

147/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Kistérségi Társulás 2022. évi 

munkájáról szóló tájékoztatót a határozat melléklete szerinti tartalommal tudomásul veszi. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Középiskolai ösztöndíjpályázat kiírása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a 

Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

12 fő részesülhet majd támogatásban egy éven keresztül. A pályázat beadási határideje október 

16. napja. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Tanácsnok asszony elmondta, hogy mekkora segítség a családoknak 

az a bizonyos minimális szociális pénzeszköz. Néhány 10 millió forintról van szó egy több 

milliárdos költségvetésben, de mégiscsak ezeknek a családoknak sokat jelent. Az ösztöndíj 100 

ezer forint 12 gyereknek. A munkának az elismerése megvalósul, minden gyerektől kérnek egy 

oldal beszámolót, hogy miként tevékenykedett az előző tanévben. Nagyon szép tanulmányi 

eredmények vannak és az elmúlt években minden döntés jónak bizonyult és jó helyre kerültek 

ezek az ösztöndíjak. A SZKIRG, GFE iskolának a gyerekei voltak a kedvezményezettek és 

nagyon örül annak, hogy ebben a tanévben is ki tudják írni és tudnak majd dönteni erről az 

ösztöndíjról az ősszel.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

148/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023/2024. tanévben 12 főt 

részesít középiskolai ösztöndíj-támogatásban. 

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot ír ki a Békési 

Középiskolai Ösztöndíj 2023. évi fordulójára, és a pályázati kiírást, valamint pályázati 

űrlapot a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: A Mentálhigiénés Egyesület feladat- ellátási szerződés módosítása iránt 

benyújtott kérelme 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A bizottsági ülésen elhangzottak alapján az előterjesztés szövegében a 2. oldalon, az utolsó előtti 

bekezdésben javaslom az alábbi módosítást. 

„A pszichiátriai betegek nappali ellátása keretein belül jellemzően étkeztetést nem biztosítanak” 

szöveg helyett: 

„A pszichiátriai betegek nappali ellátása keretein belül nem minden szolgáltató biztosít 

étkeztetést”. 

A határozati javaslat változatlan marad. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

149/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Mentálhigiénés Egyesület (székhely: 5630 

Békés, Borosgyán u. 1/1., képviselő: Körömi János elnök) kérelmét, amely szenvedélybetegek 

közösségi ellátása és szenvedélybetegek nappali ellátása tárgyában a feladatellátási szerződés 

módosítására irányul - férőhelyszám növelés a szenvedélybetegek közösségi ellátása 

tekintetében 54 férőhelyre, szenvedélybetegek nappali ellátása 10 férőhelyre - támogatja, és 

felhatalmazza Kálmán Tibor polgármestert az előterjesztés mellékletét képező szerződés 

aláírására. 

 

2. A pszichiátriai betegek nappali ellátása tárgyában 10 férőhely tekintetében feladat-ellátási 

szerződés kötésére vonatkozó kérelmet Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete nem 

támogatja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Napirend tárgya: A Békési Civil Szervezetek Egyesületének támogatása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Javaslom a 270 ezer forint támogatás 

megszavazását. 

 

Mucsi András képviselő: A Csabai úti óvodának az épülete is jól példázza azt, hogy amikor egy 

önkormányzati tulajdonú ingatlan funkció nélkül marad, akkor meg kell találni a gazdáját, mert 

tönkremegy. A Békési Civilszervezetek Egyesülete nem csak pénzt rakott bele, hanem rengeteg 

munkát, hálásak azoknak az önkénteseknek, akik részt vettek a takarításban, a rendrakásban. 

Korábban volt precedens erre a Kisgazdakör esetében, szintén funkció nélkül maradt a szép 

iskolaépület, de nem hagyták tönkre menni, hanem megkapták a Kisgazdák.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

150/2023. (VI. 29.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. § (1) bekezdése alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt: 

Békési Civil Szervezetek Egyesülete (székhelye: 5630 Békés, Hőzső u. 4. képviseli: Kovács 

András) támogatására 270.000 Ft összegben. 

A fedezet Békés Város Önkormányzat 2023. évi 5/2023. (II.24.) költségvetési rendelet 084031 

„Civil szervezetek működési támogatása” K512-35 „Egyéb civil, vagy más nonprofit 

szervezetnek egyéb működési célú támogatások kiadásai” soron rendelkezésre áll. 

3. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 

felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell a támogatás 

felhasználásáról szakmai és pénzügyi elszámolását benyújtania. Ennek elmaradása esetén 

– annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további támogatást felfüggeszt. A 

támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása esetén a támogatott 

szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Napirend tárgya: Beszámoló a Békési Értéktár Bizottság 2022. évi tevékenységéről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Rácz Attila képviselő: Az anyaghoz kapcsolódóan javasolja a Békés város legrégebbi civil 

szervezetének az értéktárba való felvételét. Ez az egyedüli civilszervezet, amely saját tulajdonú 

székházzal is rendelkezik. Nagy múltú pont az évforduló kapcsán egy könyv is fog megjelenni 

rövidesen, melyre előzetesen szeretettel várja a Képviselő- testület tagjait és Polgármester urat. 

Javasolja, hogy a Békési Ipartestület kerüljön bele az békési értéktárba.  

 

Mucsi András képviselő: Pont ma reggel tartották az értéktár bizottságnak az ülését és várják a 

felterjesztést. Tehát minden képviselőnek ott van a labda, hogy ha készítenek egy szakmailag 

korrekt anyagot, ami két oldalban össze van foglalva és meg van indokolva szakmailag, akkor 

be tudják rakni az értéktárba, július 27-én lesz a kötelező ülésük. Van egy honlap 

bekesiertektar.hu fent van rajta minden és tudják bővíteni folyamatosan, viszont szeretnének egy 

kiadványt is készíteni majd hogyha lenne rá forrás.  

Gyakorlatilag most szeretnék begyűjteni a javaslatokat és kérte a testületi tagokat, hogy 

segítsenek ebben a dologban, hogy ha van olyan, amit ebbe a Hungarica Mozgalomba be lehet 

illeszteni, akkor tegyék bele. Ez háromszintű és úgy néz ki, hogy van a helyi érték, megyei érték 

és van a hungaricum. Jelenleg egy ilyen értékkel tudtak betörni és az a Tarhosi Ének Iskola, amit 

Kodály Zoltán alapított, ez egy hungaricum tehát egy országos érték. Ha tudnak olyat mondani, 

ami nem csak békési szinten, hanem akár megyei szinten megállja a helyét, akkor azt is keresztül 

tudjuk vinni, hogy oda bekerüljön. A Megyei Önkormányzat nyert egy komoly pályázatot és 

kisfilmeket forgatnak mégpedig több millió forint értékben és ennek az anyagát tehát a 

forgatókönyvet belerakta az előterjesztésbe. Ezt a vármegye napon fogja Zalai Mihály átadni 

Polgármester úrnak. A Youtube-on lesz egy csatorna, ahol ezek a kisfilmek elérhetők lesznek.  

Szeretnék ebben az évben a helyi értékeinket promotálni, hon és népismeret tantárgy keretében 

tanuljanak róla a gyerekek a békési értékekről.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a beszámoló elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

151/2023. (VI. 29.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Értéktár Bizottság 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót a határozat melléklete szerint elfogadja. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Interpellációs válaszok 

 

Kálmán Tibor polgármester: A BÉTAZEN a héten még zajlik, ajánlotta mindenki figyelmébe 

a hátralévő programokat. 

 

-Csibor Géza képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Csibor Géza képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Csibor Géza képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

 

- Balog Zoltán képviselő interpellációjára adott válasz 

-  

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Balog Zoltán képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Balog Zoltán képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Földesi Mihály  képviselő interpellációjára adott válasz 

 

- Fölvetette az ügyeletet, megköszönte osztályvezető asszonynak a precíz kidolgozását, 

hogy lehet látni, hogy nyitott kapukat döngettek. Nincs róla meggyőződve, hogy minden 

rendben van ezért ezt tartsák napirenden, hiszen az emberi életnél fontosabb nincsen. 

Azért hallja az elmúlt időszakban, ahogy ez az átalakulás van mindenki megértően 

fogadja, de nem látja azt a részét, hogy mindenki megelégedésére fogadja. Lehet, hogy 

ha a jövőben ez ilyen szinten marad és nem tudják kikorrigálni a hibákat, akkor ezen el 

kell gondolkodni a képviselő testületnek, hogy hogyan tovább. A tényszerű precíz 

kidolgozásért hálás és örül, hogy nem írta le a magánvéleményét, mert biztos, hogy 

másként jelent volna meg.  

 

- A körzet képviselője is kitette a Szegedi Kis István sétányt és ígéretet tett rá, hogy ott 

járda és parkoló lesz kialakítva, ez is rendben van.  

 

- A Csallóközi utcával kapcsolatban megköszönte a BKSZ-nek a munkáját, hogy szinte a 

bejelentést követően a kátyúzások megtörténtek.  

 

- a Csallóközi utcáról a Híd utcára való kikanyarodása következtében nem tudja, hogy ki 

tette tönkre ott a járdát. A Békés Drén igen nagy beruházásba kezdett és ott a kamionok 

onnan kanyarodnak ki, úgyhogy azt gondolja, hogy vállalják majd ennek a helyretételét. 

  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 
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- Mucsi András  képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Mucsi András képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-e 

valakinek bejelentése?  
 

 

Interpellációk, bejelentések  

 

Rácz Attila képviselő: Az orvosi ügyelet kapcsán figyelemmel kíséri ezt a területet. Beszélt az 

új rendszerben ügyeletet ellátó orvossal, aki azt mondta, hogy az új rendszer még ha döccenőkkel 

is, de elindult az esetszámok viszont lényegesen lecsökkentek. Tehát azt tapasztalja, hogy pozitív 

az orvosi ügyeleti átszervezés, hiszen azok jelennek meg, akik egyébként valóban ügyeleti 

ellátásra szorulnak. Kezd átmenni az embereknél, hogy a komolyabb feladatokhoz már nem is 

az ügyeletekhez fordulnak, mert egyébként is irányítanák át a békéscsabai korházba, ahol 

egyébként megfelelő háttér áll rendelkezésre ahhoz, hogy a komolyabb beavatkozásokat is 

ellássák. Tehát 4-5 esetszámról számol be egy délutáni ügyelet kapcsán, ami egyébként az ezt 

megelőző időszakhoz képest jócskán leredukálódott. A korábbi időszakban tapasztalható magas 

esetszám azzal volt indokolható, hogy többen úgy gondolták, hogy délelőtt sorba kell állni a házi 

orvosánál és inkább elmegy majd az ügyeletre, ezek az esetek megszűnőben vannak. Az 

átállásból fakadó korábbi negatív ítéletek kezdenek megszűnni és jó lesz ez a rendszer, tehát be 

fog állni és arra fogják használni az emberek, amire való.  

 

Balog Zoltán képviselő: 

 

- A Zeneiskola mögötti parkoló javításra szorulna. Ez annak idején közös projektbe volt a 

Református Egyházzal, reméli, hogy most is a javítás is közösen fog történni.  

 

- A Raktár sor és a Szélső utca sarkán hiányzik egy közvilágítási lámpa, azt kellene majd 

pótolni lehetőség szerint.  

 

Mucsi András képviselő: Köszönetet mondott azért, hogy amit írásban eljuttatott a 

polgármesteri hivatalnak, azok megvalósultak. Amiket kért az interpelláción azok meg még 

folyamatban vannak. 

 

- A Nyíri utca közepén egy nagyobb kátyú van és kérné a BKSZ-től ennek a javítását. 

 

- A Kispince 44. szám alatti önkormányzati tulajdonú paraszt gazdaház és az előtte lévő 

ingatlan Kispince 42. szám alatt telepítettek régen tujákat. Ezek a tuják megnőttek és 

annyira, hogy nem lehet belátni a kanyart. Tehát azokat a tujákat távolítsák el lehetőség 

szerint. 
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- Kérte, hogy minden kérdést, észrevételt küldjenek be hozzá, ami az ügyeleti 

szolgáltatással kapcsolatos. A betegek és az orvosok érdekében fontosak a visszajelzések.  

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Fontos dolog, hogy a valódi baj esetén érkezzen oda segítség. 

 

Földesi Mihály képviselő: Akik autóval rendelkeznek, könnyebben be tudnak menni az SBO-

ra. A szegény réteggel van a gond, akiknek a mentőt kell hívni.  

 

- A Csallóközi utcában ígérte Polgármester úr egy fórumon, hogy  nem csak az elejét 

hanem végig megoldják a kátyútlanítást. Kérte, hogy a teljes utcát javítsák meg.  

 

- A Fiumei utcáról még tavalyról azt mondták, hogy néhány m3 követ oda szállít a BKSZ 

és ígérték a lakók, hogy azt ők eligazítják annak megfelelően.  

 

- Kossuth utca 38 számnál a Napkerék Kft.-nél van a tározó rész, az ott összegyűlt részt ki 

kellene szedni.  

 

Juhos János képviselő:  

 

- A Korona utca mögötti parkolót zúzalék kővel nagyon szépen megterítették, azonban 

most kezdődik előröl ugyanaz az állapot, tehát pótolni kellene újra. 

 

- A Körös parton a platánfák annyira lenőttek, hogy vágják vissza vagy valami megoldást 

kerítsenek rá lehetőség szerint. 

 

- Az utakról nem folyik le nagyon sok helyen a víz. Szeretné, hogy Békésen végig 

menjenek az illetékesek még a fagyok beállta előtt, hogy megnézzék milyen állapotban 

vannak az utak. 

 

Jenei Sándor képviselő:  

 

- Jelezték a Jámbor utcai hídnál a csapadékelvezető csatornának nem kerültek fel a 

végelzáró elemei és emiatt beomlik a föld a csatornába. Ezt szeretnék, ha ki lenne 

takarítva illetve felrakni a betonvégeket.  

 

- Ady utcai lakosok hétfőn megtudták, hogy milyen irányú tervei vannak az 

önkormányzatnak, így aláírásgyűjtésbe kezdtek. Szeretnék, ha az a zöld övezet meg 

maradna ott. Aláírta az összes lakó, kivéve, akik elmentek nyaralni, odaadta az aláírásokat 

a Polgármester úrnak a további döntések meghozatala könnyebbsége érdekében.  

 

Mucsi András képviselő:  

 

- A Tóth utca végén folyamatosan megáll a víz és évek óta nem tudnak vele mit kezdeni.  

Amikor nagy esőzés van, akkor mindig ki kell hívni a tűzoltókat, hogy kiszivattyúzzák a 

vizet.  

 

Jenei Sándor képviselő: Két héttel ezelőtt volt egy nagy csapadék és a Kossuth utca úszott a 

vízben. Évekkel ezelőtt Csarnai úrral kivesézték, hogy mi lehet a probléma. Azt mondta Csarnai 
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úr, hogy a Verseny utcán van egy 40 méteres szakasz betoncső hálózat, ami elrepedt és benövi a 

növényzet, ezt a részt kellene kicserélni. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A BKSZ be tudott szerezni egy kotrógépet. A gazdáknak segít, 

hogy legyen vizük három hónapja. Az a terv, hogy Békés összes utcáján ez a gép végig menne 

és ahol még nem történtek meg a csapadékvíz elvezetés a gödröket megigazítaná, illetve lehúzná 

az összes patkát.  

A Jenei Sándor képviselő úr amit hozott aláírásokat az biztos segíteni fogja, de a bizottsághoz 

lett vissza rendelve ez az ügy, mivel az hangzott el, hogy akár 8-10 millió forintért is eladható. 

Rengeteg jelzés van arra, hogy a parkolást meg kell oldani. Egyelőre az önkormányzatnak nincs 

annyi pénze, hogy egy ekkora kaliberű parkolót csináljon, ellenben azért jól látható, hogy egy 

párhuzamos parkolás lenne a lottózó előtt, de merőleges parkolás történik. Megköszönte Zubán 

Istvánnak, hogy tényleg járja a várost és figyeli ezeket a problémákat és jelzi is feléjük.  

 

Balog Zoltán képviselő: A Verseny utcán már rég ki van cserélve a csőhálózat, az egyetlen 

lefolyást gátló tényező, ami nem engedi a Puskaporosba, hogy le volt zárva a befolyó zsilip. 

Tehát a horgászegyesület saját hatáskörbe kezelgeti, ezért az a befolyó zsilip be volt zárva, mivel 

tavaly nagyon aszályos év volt és vízpótlás történt az élővíz csatornából, ezért lezárták azt a 

zsilipet. Azóta az nem lett kinyitva, tehát az a vízmennyiség, ami ott megállt, az gyakorlatilag 

elszivárgott a talajba, mivel a Puskaporos irányába nem tudott elfolyni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Mivel nyílt ülésen tárgyalandó további napirend nincs, ezért zárt 

ülést rendelek el.  

Kérem, hogy csak azok maradjanak a teremben, akiknek erre a jogszabály lehetőséget biztosít. 

 

 

A képviselő-testület nyílt ülését 10 óra 25 perckor befejezettnek nyilvánította.  

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Kálmán Tibor       Tárnok Lászlóné  

 polgármester                 jegyző 


